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Lofotrådets innspill til NTP 2025-2036 
Lofotrådet viser til invitasjon til å gi høringsinnspill til fylkeskommunens uttalelse 
til nasjonal transportplan 2025-2036 og transportetatenes utredningsoppdrag 
og prioriteringsoppdrag (referanse 23/2351-1). Kommunene i Lofoten har 
koordinert sine innspill gjennom Lofotrådet og behandlet høringsuttalelsen i 
Lofotrådsmøte 2-2023, 19. april.  

Lofotrådet har benyttet Nordland fylkeskommunes tabellmal for prioritering av 
tiltak innenfor hver av transportformene (se under), men ønsker også å 
kommentere særskilt noen momenter fra transportvirksomhetenes 
prioriteringsoppdrag som er viktige for Lofoten. Dette gjelder fiskerihavner, E10 
Nappstraumen - Å, E10 Fiskebøl – Nappstraumen og samfunnssikkerhet og 
beredskap 

 
Fiskerihavner 
Kystverket har omdefinert tiltakene som i 2022-33 var kategorisert som 
innseilingstiltak til fiskerihavntiltak. Værøy og Røst fiskerihavner er foreløpig 
uprioritert, og det skal utarbeides en samfunnsøkonomisk analyse og ny 
vurdering innen 3. oktober. Lofotrådet forventer at midler til 
fiskerihavneprosjektene Værøy og Røst finansieres i første del av planperioden. 
Begge prosjektene er tatt med og finansiert tidlig i inneværende NTP. 
Fremkommelighet og sikkerhet i farvannet er et statlig ansvar, og det er 
avgjørende for utvikling, næringsliv og verdiskaping at innseiling og 
fiskerihavnetiltak nå kommer på plass.  

Det har over år vist seg forbundet med risiko for større fartøy å anløpe Værøy og 
Røst, noe som er aktualisert gjennom senere tids hendelser. Næringslivet anslår 
at fangstverdier for ca. 650 millioner kroner seiler rett forbi disse to øyene, og 
heller går til Vestlandet og til Danmark. Det er fangster som er fisket rett utenfor 
Lofoten og nordover.  I tillegg kommer arbeidsplasser og verdiøkning på 
produktene som kunne vært bearbeidet. Lofotrådet viser til at prosjektene er 
særdeles viktig for bosetting og næringsliv på disse to øykommunene som har 
eneste tilkomst sjøveien. Det har vært, og pågår fortsatt, store investeringer fra 
privat næringsliv som avhenger av sikker og god fremkommelighet.  

Lofotrådet vil påpeke at de samfunnsøkonomiske analysene som skal gjøres for 
fiskerihavntiltakene må ta utgangspunkt i temaene bolyst og bli-lyst, 
næringsutvikling og samfunnssikkerhet – som gjennom KVU-Nord-Norge er 
løftet frem som sentrale problemområder. En trygg og god havn er et 
avgjørende premiss for et levende samfunn og det må utøves trykk på sentrale 
myndigheter for å synliggjøre de utfordringer kystsamfunn står ovenfor. De 
samfunnsøkonomiske analysene må ta høyde for disse forholdene og den 
økonomiske rammen til satsing på havn og farled må økes betydelig. 
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E10 Nappstraumen - Å 
Statens vegvesen har i sitt svar på departementenes prioriteringsoppdrag 
anbefalt å ikke prioritere oppstart og finansiering av E10 Nappstraumen – Å i 
første 6-årsperiode. Prosjektet var prioritert for oppstart i forrige NTP og 
planleggingsarbeidet er kommet svært langt. Strekningen er svært rasutsatt og 
stenges hvert eneste år pga ras og flom, med isolasjon av tusenvis av mennesker 
fra livsnødvendige tjenester. Strekningen er eneste vei, uten 
omkjøringsmuligheter. Lofotrådet krever på denne bakgrunn at E10 Napp – Å 
må prioriteres inn i første periode i NTP 2025-2036.  
 
E10 Fiskebøl - Nappstraumen 
Statens vegvesen har tatt E10 Fiskebøl – Nappstraumen ut av porteføljen på 
bakgrunn av at de ikke har et plangrunnlag for strekningen. Planprogram for 
strekningen skulle vært lagt på høring allerede i 2022, men er forsinket fra 
Statens vegvesen. Lofotrådet mener det er svært uheldig at politiske signaler om 
å prioritere planlegging av strekningen ikke følges opp, som igjen medfører at 
Statens vegvesen nå anbefaler å ta strekningen ut av porteføljen.  

Innkorting mellom regionsentrene Svolvær og Leknes utgjør det største 
potensialet for forstørring av bo- og arbeidsmarkedsregion i hele Nord-Norge og 
vil gi et betydelig løft for regionen. Utbedring og innkorting av vei og ny regional 
flyplass må ses i sammenheng og vil til sammen gi et svært godt 
samfunnsøkonomisk tiltak i en distriktsregion som Lofoten. Nytten av ny flyplass 
øker jo raskere vegforbindelsene mellom Leknes og Svolvær blir. 
Kostnadsrammen for utbedringen må settes høyt nok til at kjøretiden mellom 
Svolvær og Leknes ikke overstiger 43 minutter, som er et krav for å kunne legge 
ned Svolvær lufthavn og er innenfor kriteriet for en felles BA-region.  

Statens vegvesen opplyser at de vil søke Samferdselsdepartementet om et KVU-
estimat med kostnadsramme for prosjektet i første halvår 2023. Lofotrådet 
krever at statlig plan Fiskebøl – Napp startes umiddelbart med et KVU-estimat 
som tar høyde for å binde fastlands-Lofoten sammen i en felles bo- og 
arbeidsmarkedsregion.  

 
Samfunnssikkerhet og beredskap 
Lofotrådet mener samfunnssikkerhet og beredskap må vektes svært høyt i 
prioriteringene som skal gjøres i arbeidet med NTP 2025-2036. Lofoten er en 
vekstregion med tilflytting og økt næringsutvikling, men har en geografi og 
infrastruktur som gjør oss sårbare for ras, havstigning og ekstremvær. Trygge 
havner, sjøvei, E10 og flytilbud med tilstrekkelig kapasitet er avgjørende for 
befolkning og næringsliv og for at Lofoten skal fortsette som en betydelig 
bidragsyter til verdiskaping for Nordland og Norge. 
 
 
 
Lofotrådets prioriteringer innenfor hver av transportformene 

Tiltak og 
prosjekter 

Rangering av tiltak 
innenfor hvert 
område – fra 1-4 

Begrunnelse 

Statlig 
vegnett – 
større tiltak 

1. E10 
Nappstraumen – Å 

Prosjektet er avgjørende for beredskap og 
samfunnssikkerhet i Lofoten. Dette er 
eneste vei, uten omkjøringsmuligheter, og 
den er svært rasutsatt. Årlig isoleres flere 
tusen mennesker fra livsviktige tjenester.  
Veien er smal og farlig, med stor og 
økende trafikk knyttet både til person-, 
turisme- og næringstransport. 
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2. E10 Fiskebøl – 
Nappstraumen 

Veien har mange flaskehalser, er smal og 
uten gulstripe, med dårlig bæreevne, feil 
kurvatur og delvis fraværende veiskulder, 
som resulterer i mange utforkjøringer. 
Nord-Norges største potensiale for 
utvidelse av arbeidsmarkedsregion 
gjennom innkorting, med en dobling av 
innbyggertall i BA-regionen. Et svært godt 
samfunnsøkonomisk prosjekt når man ser 
det i sammenheng med regional flyplass. 
Oppsiktsvekkende stor økning i ÅDT siste 
år, særlig knyttet til reiseliv og marine 
næringer.  

3. Ferdigstilling av 
Hålogalandsveg 
med flyplasskryss 
Evenes 

Hålogalandsvegen med sidearmer er 
viktig for sammenknytning av Midtre 
Hålogaland og tilrettelegging for 
varetransport og turisttrafikk. Hele 
strekningen fra Røst til Narvik er en 
nøkkel for videre utvikling i Lofoten. 

4. E6 fra Bognes til 
Fauske 

Viktig for fremføring av varer og personell 
til og fra Lofoten.  

Statlig 
vegnett – 
mindre 
tiltak/ 
utbedrings-
tiltak 

1. Utbedring av 
fergeleier Værøy og 
Røst 

Dagens fergeleier er eneste varetransport 
ut av øyene og er sårbare mtp 
værforhold. Det må gjøres tiltak slik at 
fergen kan legge til ved ulike værforhold. 

2. Gang og 
sykkelvei langs 
deler av E10 

E10 er nasjonal sykkelrute og er i dag ikke 
tilrettelagt for dette. Særlige utfordringer 
med lite plass, særlig langs E10 Å – 
Nappstraumen, bør løses gjennom 
innovative prosjekter for turister og 
fastboende. 

Lufthavner 1. Regionflyplass 
for Lofoten på 
Leknes 

En ny regional lufthavn til erstatning for 
dagens kortbanelufthavner er 
samfunnsøkonomisk lønnsom.  
Tiltaket vil øke Lofotens besøks- og 
boattraktivitet betydelig, og gi en sterk 
vekstimpuls for reiselivet. Flytilbudet har 
svært dårlig kapasitet i dag. Nye, større og 
mer miljøvennlige fly og direktefly til Oslo 
vil gi en bedre løsning for miljøet og gi økt 
kapasitet for turister, befolkning og 
næringsliv.  

2. Nullutslipp 
luftfart 

Lofoten er svært godt egnet som test- og 
valideringsarena for nye teknologier 
innen nullutslipps luftfart både gjennom 
naturgitte forhold og arbeidet som gjøres 
med tilrettelegging i De Grønne Øyene. 
Regjeringen bør legge til rette for 
innfasing av null- og lavutslippsfly i den 
førstkommende FOT-anskaffelsen mellom 
Bodø og Lofoten, i tråd med prosjektet til 
«Klimanøytral Regional Luftfart i Nord 
Norge» 
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Jernbane 1. Dobbeltspor 
Ofotbanen 
 

Ofotbanen er svært viktig for 
transportsystemet i regionen med fisk 
som skal fraktes ut og dagligvarer som 
skal fraktes inn i regionen. Banen er i dag 
en flaskehals i dette helhetlige og 
miljøvennlige transportsystemet for varer 
og persontransport.  

2. Oppgradering 
Nordlandsbanen 

Nordlandsbanen er viktig for transport av 
marine ressurser, særlig fra Røst og 
Værøy. Elektrifisering og oppgradering må 
fullføres. 

Kyst 1. Værøy og Røst 
fiskerihavner 

Værøy og Røst fiskerihavner har ligget 
inne lenge i NTP uten at noe har skjedd. 
Nå haster det både av hensyn til 
samfunnssikkerhet, fremkommelighet for 
nærings- og persontransport og for 
fremtiden til øyene. 

2. Ballstad Utdyping av Ballstad fiskerihavn er 
avgjørende for videre utvikling av fiskeri- 
og serviceindustri på Ballstad.  

3. Betydelig økt 
ramme satsing på 
fiskerihavner langs 
hele kysten – for 
alle fiskerihavnene i 
regionen. 

Det trengs en betydelig økt satsing på 
havn og farled for å sikre norsk eksport av 
marine ressurser og for å opprettholde 
levende lokalsamfunn langs hele kysten. 
Etterslepet på fiskerihavnsiden må tas 
igjen gjennom en kraftfull satsing. 

Statlig 
kollektiv/ 
transport-
tilbud 

1. Fergedrift Ytre 
Vestfjorden. Gode 
forbindelser innad i 
Lofoten 

Fergesambandet i ytre Vestfjord er en 
viktig del av vårt statlige vegnett. For å 
binde Lofoten sammen er det i tillegg til 
forbindelsen til Bodø også viktig med 
gode forbindelser mellom Røst, Værøy og 
Moskenes. Forbindelsene må også 
korrespondere med andre kollektivtilbud.  

2. FOT-rutetilbud. 
Tromsø-Lofoten og 
Værøy/Røst - 
FastlandsLofoten. 

For Lofoten er flytilbudet vårt 
kollektivtilbud. Et godt FOT-rutetilbud er 
avgjørende for arbeidspendling, et 
konkurransedyktig næringsliv og for 
besøks- og boattraktivitet. Kapasiteten 
må økes og avgangene må tilpasses ut fra 
de reisendes behov. For pasientreiser og 
næringsdrivende er det avgjørende å 
opprette FOT-rute mellom Lofoten og 
Tromsø. Det må også etableres FOT-rute 
mellom Værøy/Røst og fastlands-Lofoten 
for å binde Lofoten sammen. 

Drift og 
vedlikehold 

1. Styrking av 
tilskudd til 
fylkesveier - 
etterslep 

Lofoten har mye fylkesvei som har kritisk 
tilstand pga utfordringer med ras, smal 
veibredde og lavt vedlikeholdsnivå. Ut av 
Lofoten går ca 140 vogntog daglig som er 
avhengige av å bruke fylkesveinettet for å 
bringe varer til markedet. 

2. Vedlikehold av 
havn og farled 

Havn og farled er grunnleggende 
infrastruktur for næringsliv og 
samfunnssikkerhet i kystkommunene. Det 
er avgjørende at det settes av tilstrekkelig 
midler til vedlikehold. 
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Med vennlig hilsen 
 

 
Elisabeth Mikalsen 
Leder av Lofotrådet  

 


